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PARLAMENTUL ROMÂNIEI

SENAT
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INTE RPE LARE

Adresată: Domnului Ministru Eugen Nicolicea, Ministrul delegat pentru Relația 
cu Parlamentul
Din partea domnului Senator Vasile Nistor
Circumscripția electorală 04 Bacău
Grupul Parlamentar al Partidului Conservator
Ședința Senatului din data de 27.05.2014

În atenția domnului Președinte Bogdan-Paul Dobrin, Autoritatea Națională 
pentru Reglementarea și Monitorizarea Achizițiilor Publice.

Subiect: Modificările procedurilor de achiziții publice.

Stimate domnule președinte,

Parlamentul European a adoptat la începutul acestui an un amplu pachet 
legislativ care vizează modificarea Directivelor Europene în domeniul achizițiilor 
publice. Este vorba despre Directiva 2014/23/UE a Parlamentului European și a 
Consiliului din 26 februarie 2014, privind atribuirea contractelor de concesiune. 
Potrivit acestui document, statele membre, inclusiv România, vor avea la 
dispoziție o perioada de 24 de luni de la intrarea în vigoare a noilor reglementări 
pentru implementarea acestora în legislația națională.



După cum bine cunoașteți, achizițiile publice au constituit o problemă delicată 
pentru țara noastră, menționată inclusiv în ultimele rapoarte MCV privitoare la 
evoluțiile României în demersurile de aderarea la Spațiul Schengen. Din această 
perspectivă, consider că este imperios necesar ca noua directivă europeană să fie 
transpusă cu transparență și obiectivitate în legislația noastră națională, în așa 
fel încât să fie evitate, pe viitor, orice aspecte îndoielnice care pot afecta corecta 
desfășurare a acestor proceduri.

Noile măsuri privitoare la achizițiile publice prevăd implementarea de 
mecanisme menite să simplifice procedura de pregătire a ofertelor și să permită o 
mai bună conciliere a exigențelor unei achiziții publice eficiente cu cele ale 
politicilor orizontale, precum protecția mediului, protecția socială și inovarea.

Având în vedere rolul fundamental al Autorității Naționale pentru 
Reglementarea și Monitorizarea Achizițiilor Publice în formularea la nivel de 
concepție, promovarea și implementarea politicii în domeniul achizițiilor 
publice, vă întreb respectuos domnule președinte să îmi explicați în ce mod va 
asigura instituția pe care o conduceți transpunerea Directivei Europene în 
legislația din România? De asemenea, vă rog să îmi comunicați care va fi 
strategia de colaborare a ANRMAP cu celelalte instituții naționale implicate în 
armonizarea legislației românești cu cea europeană, respectiv care este gradul de 
implicare a tuturor factorilor care colaborează la acest proiect.

Solicit răspuns scris,
Senator PC de Bacău, 
Vașil< NISTOR


